

NDRC-IEA High Level Side Event

9:30am – 11:30am on 16 November 2017

In the context of global energy transition, there are both new opportunities and challenges for addressing climate change. In order to effectively address climate change and promote energy transition, leading experts in China and abroad are invited to attend the event in discussion of China's climate actions and international energy cooperation. This event is scheduled to take place at 9:30am – 11:30am on 16 November 2017 at China Pavilion, and is co-organized by the Climate Change Department of NDRC and the IEA.

9:30-9:50	Opening remarks moderated by David BENAZERAF, China Programme deputy manager, IEA XIE Zhenhua, China's Special Representative on Climate Change Fatih BIROL, Executive Director, IEA
9:50-10:10	Address Climate Change and Promote Development Transition LI Gao, Director general, Climate Change Department, NDRC, China (TBC)
10:10-10:30	Climate Change and Global Energy Policy Transition Dave TURK, Director for Sustainability, Technology and Outlooks Directorate, IEA
10:30-10:50	Climate Change and China's Energy Revolution ZHOU Dadi, Executive Vice President, Energy Research Association, China
10:50-11:10	Energy Cooperation in the Context of Global Climate Governance Aya YOSHIDA (Head of Asia Pacific Partnerships Division, IEA)
11:10-11:30	Questions and Remarks

国家发改委与国际能源署高级别边会

2017 年 11 月 16 日 9:30-11:30

在全球能源转型的新形势下，应对全球气候变化面临新的机遇和挑战。为有效应对气候变化并推动能源转型，拟邀请国内外相关专家出席会议，就中国应对气候变化的政策行动以及全球能源领域的合作进行研讨。本次活动计划于 2017 年 11 月 16 日 9:30-11:30 在中国角举行，由国家发展改革委气候司会同国际能源署主办。

9:30-9:50	开幕致辞 （主持人：彭旦文，IEA 中国合作部副主任） 解振华（中国气候变化特别事务代表） 法提赫·比罗尔（国际能源署署长）
9:50-10:10	应对气候变化、推动发展转型 李高（国家发改委应对气候变化司司长）（待定）
10:10-10:30	气候变化与全球能源政策变革 Dave TURK（国际能源署可持续、技术与展望部代理总监）
10:30-10:50	气候变化与中国能源革命 周大地（中国能源研究会常务副理事长）
10:50-11:10	全球气候治理背景下的能源合作 吉田綾（国际能源署亚太合作部门负责人）
11:10-11:30	提问和点评